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Nieuwsbrief 

500e lidmaatschap bij de VSS  
 

Begin novemb er konden we het 500ste lidmaatschap van de VSS 

noteren: Robin en Marieke Wiersma uit het Friese Bantega hadden al 

jaren verschillende schapenrassen en besloten dat het nu toch echt 

tijd was om lid te worden van de VSS. Een beter moment hadden ze 

niet kunn en kiezen, de verrassing was groot toen we konden melden 

dat zij echt de 500ste waren!  
 

Voorzitter Jan van de Zanden en secretaris Karin Wassink togen naar 

Bantega om de felicitaties, een VSS taart, een zak heerlijke 

schapenmusli en nog wat attenties aan deze nieuwe leden aan te 

bieden.  

Robin en Marieke noemen zichzelf ôschapofielenõ, zij verzamelen 

schapen. Tijdens een vakantie in Zeeland bezochten zij het 

Schapenpark van Jan van Erp. In de stromende regen kregen zij een 

privé rondleiding van Jan en door zijn enthousiaste verhalen raakten 

ze al snel besmet met het schapenvirus. Dit wilden zij ook!        Toen ze 

enkele jaren later een stuk grond konden bemachtigen, stond het 

dan ook vast dat hier schapen op moesten komen en wel een 

gevarieerde kudde.  

De v erschillende rassen, zowel wat betreft uiterlijk als karakter spreken 

hen erg aan. Korte tijd later verhuisden de Hebridean, Manx 

Loaghtan, Wallischer Schwarznase, de Norfolk Horn en later ook nog 

de Wensleydales zwart en wit naar Friesland. Daarnaast houd en ze 

ook enkele Ouessanten.  

Marieke en Robin houden de dieren voor hun plezier, ze fokken er niet 

mee omdat ze geen afscheid kunnen nemen van de eventuele 

rammetjes. Dat neemt niet weg dat er toch per ongeluk eens af en 

toe een lammetje wordt geboren, zo als een kruising Manx/Wallischer!  

Het spreekt vanzelf dat die er dan ook mag blijven lopen.  

De schapen nemen een centrale plaats in, in huize Wiersma. Alle 

dieren hebben een naam en op de ruime deel hebben ze ook 

allemaal een privé appartementje voor het  geval het te slecht weer is 

voor een hebridean!  Alle dieren weten precies wat hun plek is.  

Naast de schapen houden Robin en Marieke ook nog een aantal 

geitenrassen. Ze willen graag wat aparts in de wei. En dat is te zien 

want ondertussen hebben ze een h ele collectie. Maar de collectie is 

nog niet compleet. Marieke en Robin hebben nog een aantal rassen 

op hun verlanglijstje staan; zoals een Ryeland of een Herdwick, maar 

het liefst zouden ze nog een Wallischer Landschaf (de bruine variant 

van de Wallischer  Schwarznase) willen hebben. Dat wordt dus nog 

even doorzoeken..  

Een paar jaar geleden bezochten ze voor het eerst de Farm & 

Countryfair in Aalten. Ook de schapentent werd natuurlijk bezocht en 

zo raakten ze in gesprek met de VSS leden over de schapen. De Farm 

& Countryfair werd voor hen een jaarlijks evenement. Aangetrokken 

door de sfeer en het enthousiasme daar besloten ze samen om dit 

jaar toch maar echt lid te gaan worden van de VSS. Zoals altijd ging 

daar weer tijd over heen, maar dit najaar besloten z e het 

aanmeldformulier in te vullen, met als resultaat dat ze het 500ste VSS 

lid werden. #  

 

 

[Geef een citaat uit 

 

 

Facebook v ermelding van Marieke 

Wiersma -van Aarsen  ons 500e lid:  

òEnorm verwend! En wat een leuke en 

gezellige middag hebben we gehad! 

Allemaal leuke kadootjes gehad van de 

afvaardiging van de Ve reniging van 

Speciale Schapenrassen! En vooral ook DE 

EER! Er zijn veel foto's gemaakt van ons en 

de schaapies.....oooooh ben benieuwd wat 

er van ons geplaatst gaat worden in het 

blad Schaap! ó 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/marieke.vanaarsen
https://www.facebook.com/marieke.vanaarsen
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Najaarsbijeenkomst inspecteurs  

Op 28 oktober jl. is de jaarlijkse najaarsbijeenkomst van de inspecteurs weer gehouden in Woudenberg. Altijd 

een zeer waardevolle bijeenkomst  waar diverse belangrijke zaken aan de orde komen. De opkomst was 

hoog, bijna alle inspecteurs waren aanwezig. Deze betrokkenheid waarderen wij enorm!  

Dit jaar stond de registratie van kruislingen op de agenda. Eveneens werd er gesproken over het initiatie f van 

de VSS om te komen met een showcollectie, en werden de meningen en ervaringen gedeeld over het 

gezamenlijk importeren van nieuwe bloedlijnen. Allemaal onderwerpen wat de VSS momenteel bezighoudt 

en waar ieders input meer dan welkom voor is, zo ook di e van de inspecteurs op deze avond. De ervaring 

met het vorig jaar opgestelde ôprotocol lammereninspectieõ  waren positief, het gebruik van het protocol 

wordt als zeer belangrijk ervaren. Niet alleen door de inspecteurs maar ook door een groot deel van onz e 

leden waar zij op bezoek kwamen.  

Naast de bovenstaande nieuwe onderwerpen kwam uiteraard ook het jaarlijks terugkerende onderwerp ô 

inspectierondeõ  aan de orde. Ervaringen en bijzonderheden over de uitgevoerde  inspecties van dit jaar 

werden uitgewissel d. De conclusie was veelbelovend, de VSS heeft dit jaar weer meer inspecties mogen 

uitvoeren en de dieren die door de eigenaren werden uitgeselecteerd voor het opmaken van een rasbalk 

zijn met mooie punten beoordeeld. De kwaliteit is dus ook bij van onze f okkers belangrijk en ligt hoog!  

De voorjaarsbijeenkomst op locatie is al weer gepland, dus ook in seizoen 2014 kunnen we weer rekenen op 

onze ervaren en enthousiaste inspecteurs die hun ronde gaan doen. #  

 Registratie kruislingen  
 

Leden van de VSS kunnen vanaf heden ook kruislingen in het Falcoo programma invoeren en die worden ook 

automatisch doorgemeld naar I&R en GD (als daar een machtiging voor verstrekt is). Zo kunt u uw administratie 

ee nvoudig bijhouden in 1 systeem, en hoeft voor het registreren van kruislingen niet apart naar de database van LNV of 

de GD.  

 

Bij het invoeren doen zich 2 mogelijkheden voor:  

1. de beide ouderdieren zijn al bij de VSS geregistreerd  

2. één of beide ouderdieren zij n nog niet bij de VSS geregistreerd  

hieronder volgt een korte omschrijving hoe om te gaan met het registreren van kruislingen:  

 

1. beide ouderdieren zijn bij VSS geregistreerd  

invoer gaat op dezelfde wijze als bij raszuivere fokkerij, dus eerst dekking inv oeren:  

¶ stamboek nummer van de ram invullen  

¶ ooi(en) aanvinken  

¶ op knopje òDekkingen invoerenó (links boven) klikken 

 

Daarna kunnen de lammeren ingevoerd worden:  

¶ ooi aanklikken  

¶ geboortedatum invullen  

¶ aantal lammeren en aantal levend invullen  

¶ op òLammeren invoerenó klikken 

¶ werknummer, geslacht en eventueel naam invullen  

¶ op knopje òLammeren invoeren definitiefó klikken 

 

2.  één of beide ouderdieren zijn nog niet bij VSS geregistreerd  

In dat geval de volgende informatie aan de stamboekadministrateur  melden:  

¶ 12-ci jferig levensnummer  

¶ Geboortedatum  

¶ Geslacht  

¶ en als het een aangekocht dier is de aanvoerdatum  

 

De stamboekadministrateur kan deze dieren invoeren, daarna verloopt de registratie net als onder punt 1.  

 
Kruislingen worden op deze manier via de VSS geregistree rd en doorgemeld aan I&R. Het grote voordeel is dat u de 

administratie nog maar op een locatie hoeft te doen, in het Falcoo programma van de VSS.  

De kruislingen zijn vanzelfsprekend geen rasdieren en komen in een apart kruislingenboek. Deze dieren worden dus ook 

niet door de inspecteurs gekeurd en kunnen nooit in het VSS stamboek worden opgenomen, deze eer wordt alleen 

toegekend aan volwaardige raszuivere VSS schapen. Wij bieden de service van de registratie alleen aan om de 

administratie zo eenvoudig moge lijk te houden ( alles alleen registreren in Falcoo) om zo fouten te voorkomen.#  
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Uw dier  ô Miss of mister 2014õ ? 
Wij zoeken nog meer diversiteit aan ra ssen 
 

U heeft de oproep vast al gelezen, gezien de tie ntallen inzendingen die al binnen zijn. Op onze website en 

via de mail van het secretariaat heeft de VSS een oproep voor de ô Kalenderverkiezing 2014õ  gedaan. 

 

Wij zijn enorm verrast door de vele react ies en prachtige fotoõs die binnen zijn gekomen! Een kalender gaat er 

zeker komen voor volgend jaar.  

Wel is onze wens om op deze kalender elke maand een ander ras te tonen . Daarom nog een herhaling van 

de oproep;  

 

Wij zijn op zoek naar ô Missen en Misters 2014õ, voor de VSS kalender! 
 

Heeft u;  

- mooie schapenfotoõs van VSS geregistreerde rassen 

- rechtenvrije fotoõs, ook bruikbaar voor andere VSS uitingen (worden eigendom van de VSS) 

- hoge resolutie fotoõs, minimaal 1 mb  

- tijd om deze fotoõs voor 14 december as.  te mailen naar vssschapen@gmail.com  

 

Dan dingt u meer naar een kalender met alle Missen en Misters erop. Want de mooiste foto wordt beloond 

met deze prijs. En, net als 11 andere Missen en Misters, uiteraard ook be loond met de eer: een plaatsje op de 

nieuwe VSS kalender!  

 

Van de grotere groepen rassen van de VSS, zoals Shetland, Herdwick, Coburger Fuchs en Walliser 

Schwarznase hebben we al vele mooie fotoõ s mogen ontvangen, waarvoor onze dank.  

Wij zijn alleen ook nog op zoek naar de wat kleinere groepen rassen.  

 

Uiteraard zijn alle fotoõs van alle rassen nog welkom maar om variatie in de kalender te krijgen willen we 

zoveel mogelijk verschillende rassen presenteren.  

 

Dus maak of zoek nog snel mooie fotoõs en stuur ze in! #  

 
 

  

  

mailto:vssschapen@gmail.com
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Vacht vilten  
 

Door: Karin Wassink  

 

Op de Dag van de Wol stond een kraam van viltwerkplaats Vilt & Vacht van Ma rianne ten Bensel. Marianne 

heeft zich toegelegd op onder andere het vachtvilten. Omdat ik onder de indruk was van het resultaat, heb 

ik me maar direct opgegeven voor een workshop, want deze techniek en vooral het mooie resultaat sprak 

me erg aan.  

 

Vachtvi lten is het vilten van de onderkant van een geschoren schapenvacht. Op deze wijze krijgt de vacht 

dus weer verband  en een warme, soepele achterkant, en is ie nauwelijks te onderscheiden van een 

vacht/velletje!  Alleen voor vacht -vilten hoeft het schaap ni et gevild te worden, en dat is voor het dier 

natuurlijk wel zo plezierig!  

 

Dus op naar jawel, Sint Annaparochie, voor een dagje Vachtvilten, onder het mom van in Nederland is niks 

ver, en we gaan voor het resultaat! Ik moet zeggen, aan het eind van de dag ging ik met een enorme, 

prachtige vacht huiswaarts, dus het was inderdaad zeker de moeite waard!  

Marianne beschikt over een mooie, ruime werkplaats waar genoeg ruimte was om op grote tafels lekker aan 

de slag te kunnen. Je kunt kiezen uit verschillende soo rten vachten, maar het is ook mogelijk om bijvoorbeeld 

een kleed met verschillende plukken wol te vilten. Wanneer je een duidelijk beeld hebt van wat je wilt is alles 

in principe mogelijk.  

 

Ik ging natuurlijk voor het echte vachtvilten, want het lijkt mij  de methode om mooie vachten relatief 

eenvoudig te verwerken tot een mooi eindresultaat. Helaas had ik mijn eigen VSS vachten al verkocht, dus 

koos ik voor een prachtig heideschaapvacht welke ik nog had liggen, dus daar gingen we mee aan de slag. 

Het princ ipe is vrij eenvoudig, maar ik leerde tijdens de workshop dat, zoals altijd, een goede voorbereiding 

het beste resultaat geeft! Dus, de vacht heel goed schikken, uitpluizen, de randen mooi neerleggen en extra 

verstevigen. Vervolgens het vlies eroverheen en  dan maar beginnen met vilten. Omdat we õs morgens, zoals 

veel vrouwen doen, veel tijd verkletst hadden en heel secuur de vacht moesten voorbereiden, had ik er 

persoonlijk een hard hoofd in dat het vilten van de vacht in één middag zou lukken. Gelukkig heb  ik grote 

handen en ik moet eerlijk zeggen, het gehele viltproces ging inderdaad een stuk sneller en gemakkelijker dan 

ik verwacht had! Natuurlijk is het hard werken, maar wanneer je het resultaat ziet ontstaan, wordt je echt 

enthousiast. Dus na een middag je kliederen met zeep, water en veel spoelen ging ik met een prachtige 

gevilte vacht huiswaarts!  

 

Vachtvilten is een mooie techniek wanneer je wat met bijzondere wol wilt doen, omdat juist de specifieke 

structuur en kenmerken behouden blijven. Het proces g aat relatief snel ( in een dag kan je een vacht vilten,) 

en het resultaat is prachtig. De vachten kunnen gebruikt worden als woonaccessoires, kussen, als versiering bij 

kleding of gewoon als vloerkleed of voor in de hondenmand! Kortom, je kunt er veel kant en mee uit! 

Vanzelfsprekend leveren de mooiste vachten het mooiste resultaat, dus het is belangrijk dat er niet te veel 

vervuiling in zit en het dier goed geschoren is. Maar het is absoluut de moeite waard om hier volgend jaar op 

te letten. Bovendien is er  zeker een vraag naar mooie, schone en bijzondere vachten bij de vilters, dus ook al 

gaat u niet zelf aan de slag, voor aparte, goede wol is zeker een markt en zoõn vacht is dus zo verkocht! #  
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Vergeet niet NU de dekkingen in te voeren in Falcoo  
 

Sinds enkele jaren werken we met ons administratieprogramma Falcoo. Dit is een hele aanwinst, de vele 

administratieve handelingen zijn zelf eenvoudig bij te houden. Gemakke lijk voor u en voor ons, want hierdoor 

kunnen we de administratiekosten, en dus ook de contributie zo laag mogelijk houden.  

 

Toch zijn er altijd mensen die een aantal standaard fouten maken zoals bijvoorbeeld;  

het vergeten of te laat invoeren van de dekki ngené. 
 

Wanneer de geboorte van de lammetjes gemeld moet worden, moete n de ooien wel gedekt zijn. Dit 

gebeurd over het algemeen in het najaar. Wanneer je dit vergeet in Falcoo te registreren, is dit op zich geen 

probleem, tenzij de ram overlijd, naar d e slacht gaat of verkocht wordt!  

Wanneer men dán in het voorjaar de lammetjes in wil voeren, lukt dat niet meer, want eerst moeten de 

dekkingen ingevoerd worden; en een dode ram dekt over het algemeen niet meer!  

Dus voorkom dit probleem om nu al de dekking en in te voeren!  Het is een kleine moeite en u voorkomt dat er 

mogelijk later problemen ontstaan. Natuurlijk kan alles opgelost worden, maar dat brengt extra kosten met 

zich mee, en dat  is gewoon jammer geld ... #  
 

Rassenvertegenwoordigers bijeenkomst  
Op  11 november jl was het weer tijd voor de jaarlijkse rassenvertegenwoordigersbijeenkomst. 

Helaas was de opkomst dit keer niet al te groot. Met 12 afmeldingen bleef er nog maar een klein, 

maar betrokken clubje over deze vergadering.  

Belangrijkste hoofdpunt van deze bijeenkomst de terugloop van zowel het aantal rassen als 

mensen die zich beschikbaar stellen voor de functie van ôrasvertegenwoordigerõ. 

De VSS mist op dit moment het enthousiasme van de rasafdelingen, de animo loopt terug en er zijn 

veel vragen o p het gebied van bloedverversen.  

Het bestuur van de VSS is voornemen meer leven en meer betrokkenheid van de verschillende 

rasafdelingen en leden te bevorderen. Hiervoor is Gerrie van Alst momenteel aan het bestuur 

toegevoegd. Op de aankomende ledenvergad ering zal hier een officiële aankondiging voor 

komen. Gerrie zal zich vooral bezig houden met het ondersteunen en faciliteren van de 

rasafdelingen. Het zijn bedoeling is om door middel van ondersteuning en advies, kleine successen 

binnen de rasafdelingen t e boeken.  

Als eerste werd de stand van zaken besproken binnen de VSS, waar zijn we mee bezig en wat gaat 

er komen.  Zoals de rasbalken, showcollectie en kruislingen. Vervolgens deed Gerrie verslag over zijn 

ervaringen met de import van de Solognotes vorig jaar. De eindconclusie hiervan is dat  Importeren 

een tijdrovende geschiedenis is, persoonlijk contact met de fokker is hierbij zeer belangrijk. Evenals 

het bundelen van  ervaringen. Gerrie is samen met het bestuur van de VSS aan het bekijken wat de 

verenig ing kan betekenen rondom het importeren van nieuwe dieren.  

De vergadering eindigde met ideeën voor onder andere; zomer activiteiten voor de rasafdelingen 

en de vereniging als geheel, presentatie van de rassen tijdens de Dag van Het Schaap 201 en input 

voor  de invulling van onze komende Algemene Ledenvergadering. Deze ideeën zullen door het 

bestuur worden uitgewerkt en teruggekoppeld. Al met al kunnen we terugkijken op een kleine 

maar goede bijeenkomst.  

Heeft u interesse om rasvertegenwoordiger te worden? Z odat u samen met collega fokkers van uw 

ras het ras kunt blijven promoten op shows en evenementen en ervaringen met elkaar kunt 

uitwisselen? Neem dan contact op met het bestuur van de VSS. Wij staan open voor alle ideeën die 

er leven om de rasafdelingen af zonderlijk in stand te houden en om het houden van bepaalde 

dieren te stimuleren. Dus zet u in voor uw eigen ras en geef tips en ideeën door!  #  
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Topdieren 2013  
 

Ook dit jaar zijn er weer diverse aanmeldingen binnengekomen voor het opm aken van rasbalken voor 

geregistreerde VSS schapen.  

 

Het afgelopen seizoen zijn de inspecteurs dan ook met veel plezier op pad gegaan en hebben zij gezamenlijk 

192 rasbalken opgemaakt ( in 2012 was dit 173 rasbalken). De punten werden toegekend aan ongeveer  20 % 

rammen (37) en 80 % ooien (158 stuks). Er werden 15 verschillende rassen door 58 eigenaren aangeboden.  

 

De gemiddelde score was 84,25 punten, dit is een hoog gemiddelde. De spreiding van de punten lag tussen 

de 78 en de 87 punten. De leeftijd van de gepunte dieren varieerde tussen de 1 en 9(!) jaar, waarbij de 9 -

jarige Shetland ooi ook nog 86 punten scoorde!  

Opvallend was dat de gemiddelde score van de rammen (83,65)  iets lager ligt als het gemiddelde voor de 

ooien (83,85)  

De algemene tendens is dus dat de fokkers goed selecteren en hun mooie vrouwelijke fokmateriaal 

aanhouden en laten keuren. Verbetering kan nog verwacht worden door nog strenger te selecteren op de 

rammen.  

Enkele eigenaren van Topdieren hebben zich al bij de redactie gemeld. Hieronde r een korte collage.  

 

Tijdens de Algemene Ledenvergadering zullen we het beste dier van 2013 uiteraard huldigen. Heeft u nog 

fotoõs van uw topdier? Stuur ze dan op naar de redactie via vssschapen@gmail.com . Bij vol doende insturing 

van topdieren zullen we er nog extra aandacht aan geven in de eerste Ruif van 2014.  #  

 

 

Dier: Solgnote ooi Jacqueline   nr 28560  

Aantal punten: 85  

Fokker:  G. van Alst te Dieden  

Eigenaar: Marion Teeuwen en  Willem Verstijnen  te  Nijmegen  

 

 

Dier: Shetland ooien Sissi, stamboek 00CAP -00011  

en Mientje, stamboek 000TA -29613 

Score: Zeer goed  

Eigenaar  : Toon Timmermans  

 

 

Dier: Ram en Ooi  

Aantal punten: beide 85  

Eigenaar: Bas -Jan Blom  

 

 

 

Dier: Herdwick ooi Megan  

Aantal punten: 85  

Eigenaar: Axel Messing 

 

 

 

Dier: Jacobs ooi Choba 00DKD -00268 

Aantal punten: 86  

Fokker:  Bert van Dijk - Keldonk  

Eigenaar: Roel en Ingrid Oosterop  

 

 

 

 

Dier: Solognote ooi Fleur geboren 12 -1-2012, ARR/ARR wei foto  

Aantal punten: 86  

Fokker:  Judith Steginga  

Eigenaar: Franse import  
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Terugblik Dag van de Wol  
 

Het is al weer enkele maan den geleden maar de 8 e Dag van de Wol willen we niet zomaar voorbij 

laten gaan. Daarom alsnog een terugblik op weer een geslaagde Dag van de Wol 2013.  
 

Traditiegetrouw werd er op de tweede zaterdag in september weer de woldag van Nederland 

georganiseerd i n het Brabantse Oijen. Het zat de organisatie niet mee dit jaar; doordat er brand geweest 

was bij de zorgboerderij  was het wat improviseren met de ruimte, en ook de weersvoorspellingen waren erg 

slecht. Maar zoals altijd viel alles in de praktijk reuze me e. Alle kramen vonden een plekje in de wat krappere 

opzet en het weer klaarde helemaal op. Met bijna 450 bezoekers was het gezellig druk en niet te klagen over 

oprechte belangstelling.  

 

 

 
De Alpacaõs met hun prachtige ogen, mooie vachten en vertederende veulens trokken veel belangstelling. 

Wel was het een tegenvaller dat het woldier bij uitstek; het schaap, dit maal niet aanwezig was. Hopelijk dat 

er volgens jaar wel weer genoeg ruimte en enthousiaste leden zijn. Zodat ook de producent van al dit moois 

in het zonnetje kan worden gezet! #  

 

Er was veel te zien op het gebied van allerlei creatieve manieren van 

wolverwerking. De mooiste kleuren, materialen en eigen ontworpen 

creaties.  Maar ook voor vachten was er veel belangstelling, vooral voor 

aparte, z eldzame vachten. Er was een professionele kaardmachine 

aanwezig waar men eigen vachten kon laten kaarden, hiervoor was veel 

belangstelling.  De firma Woolness was er met hun nieuwe wijze van 

kaarden op het mengbord. Op deze wijze kunnen allerlei verschillende 

vezels en wol resten gekaard worden tot de mooiste mengsels, het geeft 

altijd een prachtig resultaat, al moet je voor het handwerk wel een beetje 

geduld hebben.  

Marjo Hommerson bemande deze dag onze VSS 

stand en winkel, de verkoop voor onze vereniging 

was  goed, vooral voor de boeken is erg veel 

belangstelling.  Natuurlijk was veel aandacht voor 

wol bewerking en met name het vilten is dit jaar 

enorm in trek. Bij diverse demonstraties en mini 

workshops konden de bezoekers kennis maken met 

deze werkwijze. Met alleen water en zeep en wat 

wrijven, kan je zo maar van wol ineens een lapje, bal 

of wat dan ook maken! Altijd verrassend e resultaten 

en erg leuk om te doen.  
 




